
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

KULTUURIKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi         17. aprill 2020 nr 1-10/20/28 

 

 

Algus 14.04.2020 kell 13.40, lõpp 17.04.2020 kell 10.00 

 
Koosolekut juhatas Marko Tiitus 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Liis Aedmaa, Malle Allese, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, 

Matti Looga, Riivo Neering, Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus, Ruth Vaar, 

Valter Vaha 

Võtsid osa asendusliikmed: Harri Künnapuu, Anett Suits 

  

 

PÄEVAKORD: 
Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ kehtetuks 
tunnistamine (2020/251) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 

 

Hääletati: 
12 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ 

kehtetuks tunnistamine (2020/251)“. 

 
 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Tiitus       Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
HARIDUSKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi        22. aprill 2020 nr 1-9/20/28 

 

 

Algus 15.04.2020 kell 11.24, lõpp 22.04.2020 kell 08.00 

 
Koosolekut juhatas Tiit Jürmann 

Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Tiit Jürmann, Anne Kaarmäe, Margit Kirss, Harri Künnapuu, 

Kalli Põld, Juhan-Mart Salumäe, Kätly Soorm, Margit Suurmets, Tonio Tamra 

Ei osalenud: Marko Mägi, Anett Suits 

Koosolekul osales abilinnapea Janika Gedvil 

 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Linnavolikogu 28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise kord“ 

täiendamine 

2. Projektitoetused 

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Linnavolikogu 28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise kord“ 
täiendamine 
 
Tähelepanekud: 
J.-M. Salumäe - Eelnõu sobib. Tekkis vaid üks küsimus sõnastuse osas. Minu hinnangul jätab selline 

sõnastus õhku võimaluse, et juhul kui Viljandi sissekirjutusega laps käib nt Viljandi valla lasteaias, 

siis on võimalik tema eest samuti kompensatsiooni küsida. On mul õigus või piiritleb mõni muu 

paragrahv selle ära? 

 

J. Gedvil - Kooskõlastasin linnasekretäriga, jah, Juhan Mardil on õigus. Meie andmetel muidugi 

meie maakonnas pole erahoidusid rohkem, kui need, mis linnas. 

 

Hääletati: 
10 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise 

kord“ täiendamine“. 

 
 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Projektitoetused 
 
Kuu alguses toimus hariduskomisjonil elektrooniline koosolek, kus arutati, millal jagada 

projektitoetusi. Komisjon otsustas oodata, kuni eriolukord on lõppenud. Küll aga palus Juhan-Mart 

haridus- ja kultuuriametil uurida taotlejatelt, mis nende plaanid sündmustega on. Haridus- ja 

kultuuriamet jagas komisjonile soovitud infot. 

 

Tähelepanekud: 
J.-M. Salumäe - Märkustega nõus. On vaid see küsimus, et kui meil on üks projekt, mis on ära 

toimunud, siis kas me seda saaksime teoorias eraldi ära menetleda? Kui teiste projektitaotlustega on 

küsimus ebamäärases tulevikus, siis selle projekti puhul on pilt klaar. Seega kas me saaksime ehk 

selle osas toetava/mitte toetava otsuse ära langetada? 

 

E. Järvekülg - Kui toetustaotlusi on võimalik eraldi välja maksta, siis teostatud ja lähemal ajal 

realiseeruvatele projektidele võiks kaaluda väljamakset hinnangute keskmise alusel (jättes 

keskmisest välja hinnangud, mis ei arvestanud jaotatava summa limiiti). 

 

T. Jürmann - Lähtudes Juhan-Mardi ettepanekust ja kehtivatest LV määrustest seoses 

projektitoetustega palun teid teatada nõustumisest või mittenõustumisest Viljandi Vaba 

Waldorfkooli toimunud talvelaagri (13.-14. veebruar 2020) projektitaotlusele raha eraldamisega 

summas 139 eurot. Rahaeralduse summa on saadud LV hariduskomisjoni poolt läbi viidud 

projektitoetuste hindamise keskmise väärtuse alusel.  

 

Komisjoni esimees pani hääletusele ettepaneku eraldada Viljandi Vaba Waldorfkoolile 139 eurot. 

Hääletati: 
7 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Eraldada Viljandi Vaba Waldorfkoolile 139 eurot talvelaagriks.  

 

 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Tiit Jürmann       Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

MAJANDUSKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi         22. aprill 2020 nr 1-11/20/27 

 

 

Algus 16.04.2020 kell 14.00, lõpp 22.04.2020 kell 10.00 

 
Koosolekut juhatas Tõnu Juul 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Tõnu Juul, Aivar Kaljusaar, Taavi Kerner, Maiko Markus, Allan Praats, 

Vello Raja, Urmas Suik, Sirli Tallo, Tõnis Tiit, Valli Veigel 

Ei osalenud: Rein Suurkask, Marko Suvisild 

Võttis osa asendusliige Viktor Naanuri  

 

 

PÄEVAKORD: 
1. Määruste kehtetuks tunnistamine (2020/249) 

2. Vaksali tn 20 eluruumi nr 6a enampakkumise korras võõrandamine (2020/252) 

3. Valuoja pst 17 eluruumi nr 27 enampakkumise korras võõrandamine (2020/253) 

4. Viljandi linna üldkasutatava territooriumi ajutise sulgemise kord (2020/254) 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Määruste kehtetuks tunnistamine (2020/249) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 

 

Hääletati: 
10 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Määruste kehtetuks tunnistamine (2020/249)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Vaksali tn 20 eluruumi nr 6a enampakkumise korras võõrandamine (2020/252) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 

 

Hääletati: 
10 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 



 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Vaksali tn 20 eluruumi nr 6a enampakkumise korras võõrandamine (2020/252)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Valuoja pst 17 eluruumi nr 27 enampakkumise korras võõrandamine (2020/253) 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
M. Markus - Toetan eelnõud, kuid lisan siin kommentaarina, et arvestades eksperthinnangu 

andmisest möödunud pikka aega (02.12.2019) ja hetke majandusolukorda, siis kaldun arvama, et 

eelnõus toodud alghinnaga ei õnnestu sellele kaasomandiosale kahjuks ostjat leida. Seepärast 

soovitaksin kaaluda selle objekti osas kas eksperthinnangu uuendamist või alghinna vähendamist (nt 

ekspertarvamuses toodud hinnakõikumise 10% võrra). 

 

Hääletati: 
10 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Valuoja pst 17 eluruumi nr 27 enampakkumise korras võõrandamine (2020/253)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi linna üldkasutatava territooriumi ajutise sulgemise kord (2020/254) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 

 
Hääletati: 
10 komisjoni liiget toetasid eelnõud, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna üldkasutatava territooriumi ajutise sulgemise kord (2020/254)“. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Tõnu Juul      Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
REVISJONIKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi   22. aprill 2020 nr 1-12/20/27 
 
 
Algus kell 13.00, lõpp kell 14.30 
 
Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Tiit Jürmann, Kaido Kivisild, Jaak Pihlak, Juhan-Mart Salumäe 
Ei osalenud Priit Kaup 
Koosolekul viibisid: hangete peaspetsialist Kaidi Braun, sisekontrolör Liivia Kruusmägi, 
linnapea Madis Timpson 
 
Koosolek viidi läbi Microsoft Teamsi vahendusel. 
 
Koosoleku juhataja küsis, kas keegi soovib päevakorda midagi lisada. Ei soovitud. 
 
PÄEVAKORD: 
1. 2019. aasta hangete ülevaade 
2. 2020. aasta hankeplaan aprillikuu seisuga  
3. Ülevaade sisekontrolli 2019. aasta tegevusest 
4. Toetuste eraldamise auditi ülevaade/kokkuvõte 
5. Ülevaade tegevus-ja projektitoetuste aruandlusest 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
2019. aasta hangete ülevaade  
KUULATI: 
K. Braun ja M. Timpson tutvustasid 2019. aastal läbi viidud hankeid ja nende maksumusi (vt 
lisa).  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
2020. aasta hankeplaan aprillikuu seisuga  
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas 2020. aasta hankeplaani. Viljandi Linnavalitsuse korraldatavad hanked on 
leitavad https://www.viljandi.ee/riigihanked ning hankeplaan https://www.viljandi.ee/hankeplaan  
 
Tähelepanekud: 
T. Jürmann – Kui keerata Pärnu maanteelt maha Tööstuse tänavale, siis selle tänava algus on 
väga hullus olukorras. Kas sinna ei oleks võimalik kasvõi killustikku vedada? 
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OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Ülevaade sisekontrolli 2019. aasta tegevusest  
KUULATI: 
L. Kruusmägi andis komisjonile ülevaate sisekontrolöri tegevusest 2019. aastal ja tegevuskavast 
2020. aastal. 2019. aastal läbi viidud auditid: 
1. Tegevus- ja vastavusaudit – Sakala Keskuse majandamine 
2. Tulemus- ja vastavusaudit - Kinnisvara haldusameti käivitamise protsessi analüüs. 
 
M. Timpson andis ülevaate Riigi Infosüsteemide Ameti kontrollist. 
 
OTSUSTATI: 
1. Informatsioon võeti teadmiseks. 
2. Augustikuu revisjonikomisjoni koosolekul tuleb arutlusele mittetulunduslike ühingute 
projekti- ja tegevustoetuste eesmärgipärase kasutamise audit.  
3. Enne majandusaasta aruande kinnitamist volikogus vaatab revisjonikomisjon volikogule 
esitatud majandusaasta aruande läbi ja koostab selle kohta kirjaliku aruande, mis esitatakse 
volikogule. Seetõttu toimub maikuu revisjonikomisjoni koosolek juba 13. mail. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 ja 5 
Toetuste eraldamise auditi ülevaade/kokkuvõte  
Ülevaade tegevus-ja projektitoetuste aruandlusest  
KUULATI: 
L. Kruusmägi jagas komisjonile infot, kuidas toimub tegevustoetuste jagamine linnavalitsus ning 
projektitoetuste jagamine volikogu komisjonides. Vaatluse all oli periood 2018 ja 2019. 
 
OTSUSTATI: 
Juhtida volikogu eestseisuse tähelepanu, et juunikuus võiksid antud teemat saadikurühmadega 
arutada. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Juhan-Mart Salumäe      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

2019. a hanked 

Riigihanked võib hanketeadete avalikustamise alusel jagada kahte suurde gruppi: 

1) riigihangete registris avaldatavad lihthanke piirmäära ületavad hanked (lepingu eeldatav maksumus 

asjade ja teenuste ostmisel vähemalt 30 000 eurot ja ehitustööde ostmisel vähemalt 60 000 eurot); 

2) hankija hankekorra kohaselt läbiviidavad alla lihthanke piirmäära jäävad hanked. 

Riigihangete registris avaldati 24 Viljandi Linnavalitsuse hanketeadet. Võrdluseks: 

Võru Linnavalitsus 16 

Paide Linnavalitsus 18 

Jõgeva Vallavalitsus 20 

Rakvere Linnavalitsus 21 

Viljandi Vallavalitsus 21 

Valga Vallavalitsus 24 

Saaremaa Vallavalitsus 60 

Pärnu Linnavalitsus 61 

Tartu Linnavalitsus 83 

Käesoleval aastal seisuga 17.04.2020 on avaldatud 10 hanketeadet. 

Kõik hankemenetlused lõppesid hankelepingu sõlmimisega. 

Nimetus Osade arv 

kui >1 

Lepingu 

staatus 

Hankelepingu maksumus km-ta,  

eeldatav, € tegelik, € 

Krõllipesa lasteaia Mängupesa 

õppehoone ehitustööd 

 täitmisel 2 750 000 2 972 140 

Kohaliku omavalitsuse ühisameti 

mudeli väljatöötamine Viljandi linna ja 

Viljandi valla koostööna 

 täidetud 22 000 22 000 

Pärnu manatee (Vaksali-Planeedi tn) 

projekteerimis-ehitustööd 

 täidetud 850 000 887 593 

Dekoratiivhaljastuse hooldus aastatel 

2019-2020 

 täitmisel 125 000 114 692 

Järveotsa arendusrajooni tänavate ja 

tehnovõrkude ehitustööd 

 täitmisel 1 470 000 992 646 

Viljandi linna tänavakatete remonditööd 2 osa täidetud 132 500 131 125 

Tänavate ja tehnovõrkude ehitustööde 

omanikujärelevalve 

2 osa täitmisel 55 000 23 980 

Viljandi Paalalinna Kooli 

erilahendusega mööbel 

 täidetud 35 000 41 950 

Viljandi Paalalinna Kooli sisustus 4 osa täidetud 207 000 139 590,5 (lepingut 

ei sõlmitud osas 1, 

mille eeldatava 

maksumus 33 000) 

Järveotsa arendusala korrastustööd  täidetud 33 000 27 029 

Kõnniteede ehitustööd 3 osa täidetud 319 500 274 844 

Arvutikomplektide kasutusrent  täitmisel 194 170 191 744 



Viljandi Paalalinna Kooli spordiväljaku 

ehitustööd 

 täidetud 250 000 235 950 

Viljandi Kesklinna Kooli 

multifunktsionaalse palliväljaku 

projekteerimis-ehitustööd 

 täidetud 53 000 84 222,80 

Masuudi kogumine ja vedu ning 

masuudimahuti likvideerimine 

Järveotsa arendusalal 

 täidetud 12 000 10 480 

Traktori kasutusrent  täitmisel 58 000 71 458 

Sisekoristusteenus Viljandi 

Linnavalitsuse objektidel 2020-2021 

4 osa täitmisel 1 000 000 1 128 388 

Elektrienergia Viljandi Linnavalitsusele 

ja hallatavatele asutustele 2020. aastaks 

 täitmisel 120 000 47,55 €/MWh 

Maksumus 

vastavalt 

tarbimisele 

Viljandi Lasteaia Krõllipesa sisustus 4 osa täitmisel 202 000  136 474,85 

Teenuse kontsessiooni andmine 

reklaami eksponeerimiseks 

 täitmisel  28 ootepaviljoni 

Sõiduauto kasutusrent  täitmisel 40 000 46 969,20 

Viljandi kesklinna tänavate ja Vabaduse 

platsi rekonstrueerimine 

 täitmisel 3 100 000 2 577 750 

Keskliigendiga traktori kasutusrent  täitmisel 62 500 51 773,80 

Viljandi kesklinna tänavate ja Vabaduse 

platsi rekonstrueerimise 

omanikujärelevalve 

 täitmisel 55 000 17 750 

 

Dokumendiregistris Amphora oli registreeritud 104 alla lihthanke piirmäära jäävat hanget, selles ei 

kajastu hallatavate asutuste iseseisvalt korraldatud alla lihthanke piirmäära jäävad hanked. 

Viljandi Vallavalitsusega ühishankeid ei korraldatud (2018. a kaks ühishanget), küll korraldati tee-

ehituse ühihankeid AS-ga Viljandi Veevärk. 

2019. a Viljandi Linnavalitsuse hangete alusdokumentide ja hankija otsuste kohta vaidlustusmenetluste 

algatamise taotlusi ei esitatud. 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SOTSIAALKOMISJONI ELEKTROONILISE 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi         23. aprill 2020 nr 1-13/20/26 
 
 
Algus 17.04.2020 kell 19.30, lõpp 23.04.2020 kell 10.00 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Mare Hõbemäe, Tiit Jürmann, Erika Kiviloo, Ülle Lumi, 
Jana Pähklemäe, Peep Raju, Heiki Raudla, Triinu Rõigas, Veronika Raudsepp Linnupuu, Ruth Sepp, 
Sirje Taalmaa 
Võttis osa asendusliige Helmen Kütt 
Koosolekul osalesid: abilinnapea Janika Gedvil, sotsiaalameti juhataja Livia Kask 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Olukord Viljandi sotsiaalsfääris 
2. Varia 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Olukord Viljandi sotsiaalsfääris 
KUULATI: 
L. Kask jagas komisjonile infot sotsiaalvaldkonnas toimuvast märtsis ja aprillis (ülevaade lisatud 
protokollile lisa 1). 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
P. Raju - Ülevaade on väga hästi koostatud, aitäh! Minu ettepanek, et töötukassat tuleks  
informeerida sellest, mis nende töötajate kodukontoris töötamine KOV-le kaasa toob. Muidu tekib 
tõepoolest illusioon, et kõik abivajajad istuvad rõõmsalt arvuti taga. 
 
I. Arak - Väga põhjalik kokkuvõte. Tänan. Mul paar küsimust. Kas sots, töötajaid on testitud (eriti 
hooldekodude ) ja kas ei peaks rohkem rõhku pöörama kaupluse töötajate testimisele, nad on ju 
kogu aeg kontaktis inimestega. 
 
Ü. Lumi - Ettekanne on põhjalik ja väga hästi edasi antud.  Ausalt  tunnistan, et lugedes seda,  
mõtlesin üle pika aja taas  sotsiaalameti hoomamatust valdkonnast  ja töötajate koormusest, mida 
igapäevaselt võtan (ja küllap ka võetakse)  normaalsusena, rääkimata tunnustusest.  Häirima jäi  
Töötukassa tööga seonduv lisakoormus. Minu ettepanek on seda teemat avalikult käsitleda ja 
linnapea tasandil riigiga nõu pidada. 



L. Kask - Tänan tähelepanekute eest! Katsun neile vahepeal oma kommentaarid lisada. Töötukassas 
osas ma hetkel ootaks linnapea kaasamise ja riigiga nõupidamisest. Ma suhtlen kohaliku Töötukassa 
juhiga ja informeerin teda olukorrast. Usun, et saame selle asja korda. Kas sots, töötajaid on testitud 
(eriti hooldekodude ) – sotsiaaltöötajaid ja linna hooldekodu klientide ja töötajate testimist reedese 
seisuga tehtud ei ole. Laustestimise otsustab ka minu teada Terviseamet. Olen kuulnud, et 
maakonnas osades hooldekodudes on laustestimisi tehtud. Kas ja kuna meie hooldekodu testitakse, 
seda ma ei oska öelda. Kas ei peaks rohkem rõhku pöörama kaupluse töötajate testimisele, nad on ju 
kogu aeg kontaktis inimestega. – See on Terviseameti pädevuses. Nemad otsustavad, keda ja kuna 
testida. 
 
T. Jürmann - Tänud väga põhjaliku ja detailse ülevaate eest. Tuleb au anda sotsiaaltöötajatele sellel 
keerulisel ajal ja mitte ainult, nende töö ka tavaolukorras on vastutusrikas ja rohkem tänu ning 
tunnustust väärt. 
 
E. Kiviloo - Aitäh ülevaatliku kirjelduse üle. KOV sots töötajatel on praegu tõesti väga keerulised 
töötingimused. Jääb soovida neile jaksu ja tugevat tervist, sest puhkustele nad ilmselt niipea mõelda 
ei saa. Ärevaks teevad need kliendid, kes päris adekvaatselt olukorda ei taju ja kellel võivad häired 
isegi süveneda. Kas meil on ohtu, et nad võiksid nakatuda kuna liiguvad palju ringi. Kas neid ka 
testitakse?  Riigiametitel tuleks kaaluda kuidas nad ikkagi oma töö ringi korraldaks ja esindustes 
vähemalt ühe töötaja suudaksid leida, kes nn valvetöötajana hädalisi vastu võtaks. Poed töötavad, 
apteegid töötavad. On siis riigiametnikel nii kehva tervis? 
 
L. Kask - Nakatumisoht on kõigil, kes ringi liiguvad ja hügieenireegleid ei järgi. Seega ka sellistel 
inimestel. Neid testitakse ikka samadel tingimustel nagu kõiki teisi kodanikke. Minu teada on see 
nii, et kui haigustunnuseid ei ole ja kokkupuuteid pos proovitulemuse saanutega, siis ei testitagi. Siin 
võivad erisused olla näiteks kodus elavate ja teenusel olevate klientide vahel aga, kui sellest 
täpsemalt teada tahate, siis peaks vastuseid andma vast mõni Terviseameti töötaja. Sain täna 
Töötukassa juhatajaga rääkida ja tema tagasiside oli selline, et nende klientide jaoks, kes ei saa 
telefoni või e-teeninduse kaudu oma asju ajada, antakse meile üks telefoni number, kuhu isik saab 
siis helistada. 
 
S. Taalmaa - Tänud põhjaliku ülevaate eest. Tulev au anda sotsiaaltöötajatele nende tänuväärse töö 
eest.  
 
H. Raudla - Hea ja põhjalik. Tekkis üks küsimus: kui palju on vabatahtlikena üles andnuid, kes 
sooviksid aidata osutada sotsiaalteenuseid? 
 
L. Kask - Heiki Raudla küsimus oli, et palju oli vabatahtlikke, kes ennast üles andsid 
sotsiaalteenuste osutamiseks - 27 inimest. Linnasekretäri palvel palun protokollida veel üks 
täpsustus, et ka kantselei ja mõnede teiste ametite töötajad võtavad ka inimesi vastu (nt per 
ametnikud, rahvastikureg jne). Mina pidasin oma kirjas seda silmas, et meie ameti uks on reaalselt 
avatud kõikidel tööpäevadel (va kolmapäev), mil kodanikke vastuvõtt toimub ja seda mitte ainult 
vastuvõtu kellaaegadel. Inimesed ei pea uksekella laskma, et ametisse sisse saada või eelnevalt 
vastuvõtule tulemiseks aega broneerima. 
 
T. Rõigas - Aitäh Liviale põhjaliku ülevaate eest. Laustestimise kohapealt on ka tervishoiuinimestel 
erinevad seisukohad - ikkagi ei pooldata väga laustestimist, sest võib anda väärpildi 
(valenegatiivsete osakaal), petliku turvatunde ja on siiski vaid hetkeseisu näit - see, et sa oled täna 
negatiivne ei tähenda, et sa seda ka homme oled. Tahaksin siiski veel rõhutada, et testimisest 
olulisem on reeglitest kinni pidamine, käte hügieen, isikukaitsevahendite kasutamine, kui selleks on 
vajadus ja nende reeglite selgeks tegemine võimetekohaselt igale inimesele (tean, et see on kohati 
raske, kui mitte võimatu). Hoolekandeasutustes hakkavad kohe-kohe käima ka 



infektsioonivolinikud, kes on samuti abiks nõu ja jõuga, et kõik toimiks ja asutused oleksid valmis, 
kui COVID-19 peaks antud asutuses diagnoositama või tekib selleks kahtlus. 
 
R. Sepp - Aitäh põhjaliku ülevaate eest. Omalt poolt võin täiendada et naiste tugikeskuses olulist 
pöördujate arvu tõusu ei ole hetkel olnud. Näis mis edasi saab. Ka huvitab kui palju on saadud või 
on olnud vaja  testida sots töötajaid? 
 
L. Kask - Kui siin mõeldud sotsiaalametis töötavaid sotsiaaltöötajaid, siis minule teadaolevalt ei ole 
testitud kedagi ja ei ole selleks olnud ka vajadust, sest kõik on terved. 
 
H. Kütt - Tänan sotsiaalvaldkonda puudutava ülevaate eest. Kas olete arutanud ka seda, millal 
võiksid taastuda siiski koduhooldust saavatele inimestele kodus koristamise abistamine ja mitmed 
teised (pesemine või selle abistamine jne)? Tegelikult on osad juba hädas. Minule tuli info kiirabilt, 
kes heitis ette seda, et sotsiaalsüsteem on jätnud inimese mustusesse. Õnneks polnud see Viljandi 
linna puudutav. Ruthi infole täiendavalt, et senine praktika kriisiolukordade (eriolukorra) järgselt 
näitab, et siis suureneb pöördujate arv varjupaikadesse, kui see aeg läbi saab. Seda on kinnitanud ka 
Eesti Varjupaikades juhid. Täna on ju seniolematu eriolukord, et helistadagi võib olla probleemne, 
rääkimata kodust lahkuda. Mul on mõned küsimused veel: Mitmele inimesele on Viljandi linn 
eestkostjaks? Mitu eestkostetavat said eelmisest riigi poolt eraldatud voorust Kodude kohandamine 
abi elukoha kohandamiseks? Mitu sai meetmest Kodud tuleohutuks? Mitu eestkostetavat on 
planeeritud uude riiklike vahendite eraldusega Kodude kohandamise vooru? Mõistagi on nendes 
meetmetes ka omaosalus või siis linna osalus, kui eestkostetaval puuduvad rahalised vahendid. 
 
L. Kask - Klientide soovil on meie koduhooldustöötajad juhtumipõhiselt isikuid kodus ikka ka 
praegu pesnud ja nende kodusid koristatud. Alati on nendel juhtudel kaalutud, kas see on olnud nn 
hädavajalik tegevus ja järgitud ettevaatusabinõusid. 1. maist 2020 saavad aga kõik päevakeskuse 
koduhooldusteenuse kliendid avaldada soovi, et teenus taastuks soovitud mahus. Samas austame 
inimeste soovi, kui nad ei soovi, et viiruse levikuajal neid nii palju ei aidata, kui seda tehti enne 
viiruse puhangut. Hetkel on linna eestkostel olevaid isikuid 58. Eelnevatest eluruumide 
kohandamise voorudest ei ole eestkostetavatele kohandusi tehtud. Samas on eelnevate voorude ajal 
eestkostetavate nimekiri läbi vaadatud ja võimalikke kohandamisi arutatud spetsialistide tasandil. 
Enamus eestkostetavatel on probleeme pigem vaimse tervise, kui füüsilise tervisega. Paljud 
eestkostetavad elavad kas teenuse osutaja pindadel või hooldekodus. Kodus elavatest 
eestkostetavatest on üksikutel ilmnenud vajadus kodukohanduseks. Need, kellel see vajadus on, 
nende kohta esitatakse taotlused selle aasta taotlusvooru. 2018-2019 oli päästeametiga 
koostööprojekt „500 kodu tuleohutuks“ ja selle käigus tehti tuleohutusega seonduvaid töid kokku 10 
kodus (sh 1 eestkostetava kodus). Lisaks jaotati linna poolt ca 2500 euro väärtuses vinguandureid 
vähekindlustatud isikutele, puuetega inimestele või eakatele. Selle aasta koostööprojektiga „Kodud 
tuleohutusk“ saame korda teha 1 kodu. Eelseisvast voorust saavad kaks eestkostetavat kohanduse 
hügieenitoimingute tegemiseks (üks eluruum). 
 

V. Raudsepp Linnupuu - Kõik on nii kenasti olulised asjad jõudnud ära küsida, et ma ei pea 
vajalikuks midagi juurde pärida. Küll aga kirjutaksin paar sõna selle kohta, mida teeb raamatukogu 
selles alas, mis kattub suuresti sotsiaaliga. Koduteenindus on hetkel eakate juures sama hinnas, kui 
alati, ent nüüd on näha see, et eakatel on tõsine suhtlemisvaegus. Kui uue raamatupaki 
kokkupanemisel neile helistada, siis tahavad nad pikemalt vestelda ja arutada. Mis näitab, et lisaks 
füüsilisele heaolu tagamisele saab veel midagi teha. Tallinna Keskraamatukogu nt on algatanud 
projekti seenioritele, kus loevad neile suuremate väljaannete loal ette uudiseid paberlehtedest, kuid 
siseinfona tean, et tegelikult infonäljast ajendatuna seda teenust eriti ei kasutagi - raadiod ja 
televisioon teeb päris head tööd. Nad kasutavad teenust kuna vajavad suhtlust! Seeniorid kuulavad 
viisakusest nupukese ära ja siis tahavad arutleda ja rääkida. Meil kõigil on lähikonnas keegi eakas ja 
see eelnev jutt näitab, et nad vajavad meiega suhtlemist rohkem kui kunagi varem! Julgustan võtma 



telefonitoru ja neile helistada ning lihtsalt niisama lobiseda. Nad vajavad seda. Väga kenasti 
kasutatakse võimalust ettebroneerimise teel infoletist uute raamatute laenamiseks. Konkreetseid 
numbreid ma hetkel välja ei too (statistikat teab täpselt meie direktor), kuid fotojäädvustused 
näitavad, et terve suur esimese saali lauatäis tuuakse iga päev tagasi tagastuskasti kaudu ja suuremgi 
ports läheb iga päev välja (meelde on jäänud koosolekul kuuldud suurusjärk aeglasest päevast 300+ 
teavikut ja tavalisest päevast koos pikendamistega 1200+ teavikut). Seega raamatute väljaotsimisel 
ja tagastamisel töötajatel siblimist jagub. Kokkuvõttes võin öelda, et informatsioon on võetud 
teadmiseks ja kui tuleb veel head infot, siis loen selle samuti huviga läbi. 
 
J. Gedvil - Kuna Veronika tõi kenasti raamatukogu nüansi komisjoni kirjavahetusse sisse, siis 
linnavalitsusel on iga nädala kaupa ülevaade külastustest ja laenutustest ning seda võrdlusena 2019 
aastaga. Panen ühe tabeli kaasa (tabel lisatud protokollile lisa 2). 
 
H. Kütt - Veronika, aitäh Sulle selle väga olulise töölõigu sissetoomise ja ülevaate andmise eest just 
raamatukogu tööst lähtuvalt. Seda just eriti tänases eriolukorras väga vajaliku sotsiaalse suhtluse 
vaeguses. Nii oluline on see, et teie olete need, kes pakuvad vaimutoitu lisaks inimeste 
füsioloogilistele vajadustele, mille eest teadagi kannavad hoolt päevakeskuse hooldustöötajad. Meie 
igainimesed on haritud ja lugemine on kindlasti ka piiratud suhtlemise võimalustes väga oluline! 
Sinu toodud mõtte osas seoses helistamisega, ma samameelt ehk nagu keegi vaimukalt ütles, et 2 + 2 
võiks tähendada ka seda, et räägi iga päev vähemalt kahe tuttavaga ja mitte vähem kui 2 minutit, 
veel parem aga 20 minutit! Aitäh Janikale ülevaate eest laenutustest. 
 
J. Pähklemäe - Aitäh vastajatele põhjaliku ülevaate eest. 
 
M. Hõbemäe - Olen läbi lugenud kõik kirjad ja saanud ülevaate olukorrast. Küsimusi ja 
ettepanekuid ei ole. Jääme pikisilmi ootama olukorra normaliseerumist ja oleme terved. Sama 
soovin kõikidele eesliini töötajatele. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Varia 
 
Tähelepanek/ettepanek: 
H. Kütt - Sotsiaalkomisjoni esimehele Heikile (ka liikmetele) kas poleks siiski võimalik korraldada 
sellist koosolekut, kus on Skype või nagu volikogu nn Teamsi kaudu koosolek?  
 
OTSUSTATI: 
Tähelepanek võeti teadmiseks. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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Sotsiaalamet 

Sotsiaalamet jätkab oma teenuste osutamist tavapärasel viisil. Riigis kehtiv eriolukord ei tohi 
olla takistuseks isikutele vajaliku abi tagamisel. Küll aga loob eriolukord teatud keerukuse 
teenuste osutamiseks, kohati on töötajatele ka parajaks väljakutseks, kuna vaatamata 
eriolukorrale tuleb leida lahendus ka neile olukordadele, mis olid keerulised lahendada isegi ilma 
eriolukorrata. 

Sotsiaalamet on ainuke linnavalitsuse amet, kus reaalselt vastuvõtu päevadel klientide 
teenindamine toimub. Ametis võetakse vastu teenuste ja toetuste taotlemistega seonduvaid 
dokumente. Kodanike nõustamine toimub  nii ametis kohapeal kui ka telefoni teel. Peamiselt 
küsitakse infot toetuste (nt toimetulekutoetus, sotsiaaltoetus) ja toiduabi kohta. Taotluste ja 
toiduabi soovijate puhul on mõningane kasv juba olemas, kuid ilmselge on, et see kasv on 
igapäevaselt tõusutrendis ja abitaotlemise kõrghetk saabub sotsiaalametini tõenäoliselt alles 
suvekuudel ja sügisel. Probleeme toimetulekutoetuse maksmisega ei peaks tulema, kui riik 
rahalisi vahendeid vastavalt vajadusele juurde annab. Ühekordsete toetuste taotlemiste (sh 
hooldusteenuse kaasrahastamise) suurenemine on  peagi ilmselge reaalsus. Hetkel ei ole meie 
poole pöördunud eriolukorrast tingituna isikuid, kes sooviks saada oma lähedase hooldusteenuse 
eest tasumiseks linnalt toetust. Samuti puudub meil info, et keegi maksejõuetuse tõttu oleks 
võtnud oma lähedase hooldekodust ära ja hakanud ise teda kodus hooldama. Toiduabi on saanud 
toetuste taotlejad, kuid ka teised vähekindlustatud pered. Probleemiks hetkel see, et toidupanga 
nn laotagavarad on praktiliselt olematud, kuna toidu kogumise kampaaniaid ei ole saanud 
korraldada ja kauplustest antava toidu kogused on ka vähenenud. Õnneks lubas Eesti Toidupank 
maakondade toidupankasid võimaluste piires aidata. Kui toidupanga abist ei piisa, siis saab KOV 
toiduainetega ise peresid aidata (st ostes need ise poest), kuid need kulud tuleb siis katta KOV-i 
enda eelarvest. 

Mõningatele klientidele on tulnud eriolukorrast tulenevalt sotsiaalametil korraldada toiduainete 
või ravimite kodu viimist. Sellist abivajavate klientide arv on olnud oodatust tüki maad väiksem. 
Piirdudes siin nädalas 1-2 inimesega. Küll on aga olnud ka selliseid kliente, kellele on soovitatud 
näiteks päevakeskuse kaudu sooja toidu kodu toomist või jagatud infot Viljandi linnas 
tegutsevate ettevõtete kohta, kes viivad toitu või toiduaineid kodu. 

Vaatamata eriolukorrale on EL vahenditest puuetega inimeste kodude kohandamisega 
seonduvad tööd siiski lõpule viidud. Viibinud on uue projekti esitamine, kuna eriolukorra ajal ei 
ole isikute kodudega tutvumas käidud, sest seda tehakse tavaliselt vähemalt kolme spetsialisti 
poolt. Õnneks on projekti esitamisega aega augusti kuuni. Mõningad eakad või puudega isikud 
on siiski projekti viibimisega seonduvalt olnud pahased. Nad ei saa sageli aru, et me ei tee 
kodukülastusi praegu just nende endi elu ja tervise kaitse eesmärgil. 

Teenuste osutamise ja tagamisega üldjoontes hetkel probleeme eriti ei ole, välja arvatud 
hooldusteenuse tagamisega, kuna eriolukorra ajal ei taha hooldekodud uusi kliente erinevatel 
põhjustel vastu võtta ja seda isegi siis, kui teenust vajav klient tuleb haiglast. Paljudel on 
põhjenduseks see, et hoiavad vabu kohti selleks, et olla valmis klientide isoleerimiseks, kui viirus 
peaks jõudma hooldekodusse. Täna lahendamegi isikute hooldusteenuse vajadust 
juhtumipõhiselt st otsime vajadusel kohti üle Eesti. Õnneks on seni mõni hooldekodu ikka ka 



uue kliendi vastu võtnud tingimusel, et kõik võimalikud testid on eelnevalt tehtud (nt 
koroonaviirus, tuberkuloos). Sotsiaalameti hoolduse spetsialist on hoidnud kontakti kõigi nende 
hooldekodudega, kus Viljandi linna kodanikud teenusel viibivad.  

Raskusi on olnud linna eestkostel olevatele isikutele selgeks teha eriolukorrast tulenevate reeglite 
järgimist. Sageli esineb olukordi, kus nad ei täida eriolukorras kehtestatud reegleid ja eestkostja 
ülesandeid tegelevalt spetsialistilt oodatakse, et ta midagi ette võtaks, et nad ei liiguks ringi ja 
seda isegi siis, kui nad näiteks sõidavad mööda Eestit ringi. Kaaskodanikud ei saa aru sellest, et 
eestkostja ei ole nn vangivalvur ja tema ainsaks eestkostetavate mõjutamiseks on veenmisjõud, 
mis kahjuks isikute vaimsest tervisest tulenevalt sageli ikkagi mõju nende käitumisele ei avalda. 
Eriolukorraga on mitmetel puudega isikutel süvenenud ka vaimsed häired, kuna peavad istuma 
kodus ja samas kardavad teisi inimesi ja viirust jne. Hirmud ja teadmatus on võimendunud 
luulude tekkimiseni ja kummalise käitumiseni nii, et sellest tulenevalt on naabritelt saadud infot 
ja kaebusi, mida on tulnud sotsiaalameti töötajatel lahendada. Need on aga juhtumid, kus meil 
isegi tavaolukorras alati koheselt head lahendust ei ole. Sageli ei olegi ka selle olukorra 
lahendamine meie ameti võimuses. Olukorrale lahenduseni jõudmine, mis sobib lõpuks kliendile 
endale, tema sugulastele või naabritele, võtab päris palju aega ja sõltub sageli ka väga palju teiste 
ametkondade otsustes.  

Lastekaitsetöötajate töökoormus ei ole veel hetkel väga palju suurenenud. Tegeletakse 
tavapäraste nõustamiste, juhendamistega (nt vanemad, haridusasutuste spetsialistid jne) ja lastele 
teenuste tagamisega ning nende õiguste kaitsmisega kohtus jm aga seda kõike peamiselt siis 
erinevate interneti keskkondade kaudu või telefoni teel. Eriolukorra ajal on täiendavate 
ülesannetena lisandunud vähekindlustatud perede laste väljaselgitamisega, kellele haridusameti 
kaudu korraldatult viiakse koolitoit toiduainete näol 1 kord nädalas kodu. Tegeletakse ka nende 
lastega, kes ei taha eriolukorra ajal koolikohustust täita ja kes ei püsi kodus. Õnneks 
koolikohustuse mittetäitjate arv ei ole suurenenud eriolukorraga seonduvalt. 
Lastekaitsespetsialisti poole on paljud lapsevanemad pöördunud ka lapse ja eraldi elava vanema 
suhtlemiskorra teostamise asjus, et teada saada, kuidas seda teha piirangute kehtimise ajal. 
Eriolukorra ajal on tulnud paigutada üks laps ka asendushooldusteenusele, kelle eestkostjaks 
määrati kohtu poolt Viljandi linn. Asendushooldusteenusele paigutamise põhjus ei olnud 
eriolukorrast tulenev. Õnneks võttis teenuse osutaja vaatamata koroonaviiruse levikule uue lapse 
siiski teenusele.  

KOV-ile on langenud osa ka Töötukassa tööga seonduvast koormusest. Nimelt teenindatakse 
Töötukassa poolt isikuid vaid e-teenuse kaudu või telefoni teel. Kõik isikud ei saa aga  iseseisvalt 
nende pöördumistega hakkama või puudub neil interneti või telefoni võimalus. Selleks, et 
Töötukassaga suhelda, tulevad need inimesed KOV-i sotsiaaltöötaja juurde, et nemad neid 
aitaks. Saame aru, et see ongi meie kohustus aga, kas see on jällegi õiglane, et riiklikud asutused, 
kes on läinud üle täielikule e-teenindusele või telefoni teenindusele suurendavad sellega KOV-
ide sotsiaaltöötajate töökoormust niigi nende kasvava töökoormuse juures. KOV-i 
sotsiaaltöötajad ei ole saanud endale lubada kodukontorit või e-teenindust, sest nad teavad, et on 
kliente, kes sellisel juhul jääks ilma vajaliku abita. Oleme mõelnud, et ehk peaks selliste riiklikul 
tasandil eluliste teenuste osutajatel ikkagi olema võimalik oma asjad ise ära korraldada nii, et 
suletud uste, e-teenuste ja telefoni nõustamistega tegelikult ei suurendataks mõne teise 
valdkonna töökoormust.  



Nii nagu eelpool mainitud, siis koosolekud kolleegidega ja koostööpartneritega, osade klientide 
nõustamised jne toimuvad peamiselt telefoni või erinevate interneti keskkondade kaudu (nt ameti 
iganädalane koosolek, linnavalitsuse sotsiaalkomisjoni koosolek, linnavalitsuse istung jne). 
Eriolukorra ajal on üldine põhimõte, et viiruse leviku tõkestamise eesmärgil klientide juurde 
kodukülastusi ei tehta. Kahjuks on siiski tulnud ette möödapääsmatuid juhtumeid, kus 
sotsiaalameti töötajatel on siiski erinevatel põhjustel tulnud kodukülastusi teha. Näiteks mõned 
möödapääsmatud kodukülastused:  

- kohtumenetlusega seonduvalt laste ärakuulamine tema arvamuse väljaselgitamiseks ja 
kohtule seisukoha andmiseks; 

- puudega isikute või vaimselt haigete isikute probleemidega tegelemiseks; 
- asotsiaalsete eluviisidega isikute hooldusküsimuse lahendamiseks või hooldekodusse 

paigutamiseks. 

Oma igapäevatööle lisaks on ametijuhataja seoses eriolukorraga seonduvalt 1 kord nädalas 
osalenud ka kriisimeeskonna koosolekul ja andnud ülevaate sotsiaalvaldkonnas toimuvast. 
Lisaks andnud ja vahendanud erikolukorraga seonduvat infot riigile, allasutustele, linnas 
tegutsevatele riiklike sotsiaalvaldkonna teenuseid pakkuvatele MTÜ-le. Pidevalt suhelnud 
erinevate ametitega (nt Päästeamet, Terviseamet, Töötukassa) ja sotsiaalvaldkonna teenuse 
pakkujatega. Mitu korda nädalas oleme saanud riigiasutustelt erinevaid juhendmaterjale ja 
juhiseid, mida peame ise teenuste pakkumisel rakendama või jälgima, et meie teenuse pakkujad 
saaksid vajaliku info kätte. Lisaks saadetakse Päästeameti poolt üsna tihti ka infot teenuse 
osutajate olukorrast (nt hooldekodude või kogukonnas elamise teenuse osutajate).  

Eriolukorra alguses kogusime kokku ka info sotsiaalvaldkonnas teenuseid pakkuvate asutuste 
teenuste osutamise ja isikukaitse vahendite vajaduse kohta.  Kõik linnas sotsiaalvaldkonna 
teenuseid (nii KOV sotsiaalteenuseid kui ka riiklikke erihoolekandeteenuseid) osutavad asutused 
jätkavad oma teenuste osutamist, küll on aga teenuse osutamise viisid eriolukorrast tulenevatel 
põhjustel ümberkohandatud. Kuna sellise info kogumise kaudu saime teadlikuks, et 
sotsiaalkindlustusamet oli küll riiklike sotsiaalteenuse osutajate käest küsinud, et kas nad vajavad 
abi, kuid ei olnud küsitud konkreetselt millist abi vajatakse, siis edastasime kokku kogutud info 
ka sotsiaalkindlustusametile. Paar tööpäeva hiljem varustas näiteks Päästeamet riiklike 
sotsiaalteenuseid osutavaid MTÜ-sid deosvahenditega. 

Koostöös kinnisvara haldusametiga on jagatud päevakeskusele, linna hooldekodule ja linnas 
tegutsevatele riikliku erihoolekandeteenuseid pakkuvatele MTÜ-dele ning SA Perekodule 
korduvkasutatavad maskid, millede õmblemisega seotud kulud on kaetud linna eelarvest. 
Terviseamet kaudu on nimetatud asutused saanud väikestes kogustes ühekordseid maske. 
Tänasel päeval on seega isikukaitsevahendite varustatus lühiajaliseks perioodiks tagatud kõigile  
linna sotsiaalvaldkonna teenuse osutajatele, kuid loodetavasti neid varusid ka pidevalt 
täiendatakse.  

Sotsiaalvaldkonna teenuse osutajate peamiseks probleemiks on osade teenuste puhul 
asenduspindade ja asendustöötajate leidmine juhuks, kui viirusega nakatub mõni klient või 
töötaja. See puudutab selliseid teenuse osutajaid, kus teenust osutatakse 24/7 ja teenuse 
osutamise koht ongi teenust saava kliendi jaoks igapäevane viibimiskoht (nt SA-S Perekodu 
asendushooldusteenus, hooldusteenus, kogukonnas elamise teenus, varjupaigateenus). Linnal 
teistele asutustele sobivaid asenduspindasid pakkuda ei ole. Peame ise tagama nt varjupaiga või 
turvakoduteenuse asenduspinnad. SA Perekodu ja linna hooldekodu on ise leidnud endale 



võimalused asenduspindade kasutamiseks. Riiklike sotsiaalteenuste pakkujatele (nt naiste 
varjupaiga teenuse osutajatele ja MTÜ Singel Kodule) oleme pakkunud võimalust läbirääkida 
Viljandi linnas majutusteenust pakkuvate ettevõtetega. 

Eriti suureks probleemiks on personali tagamine juhuks, kui viirusega peaks nakatuma sellise 
teenuse töötajad või kliendid, kus kliendid viibivad teenusel 24/7. Näiteks asendustöötajate 
leidmine nii asenduskodusse kui ka hooldekodusse. Linnal on olemas andmebaas vabatahtlikest, 
kes andsid ennast ülesse sotsiaalteenuste osutamiseks nii linna pressiteatele reageerides või siis 
allasutuste töötajatele saadetud elektroonilise üleskutse teel.  Kõik on nõus viima nn eakale 
toidukoti ukse taha aga keegi neist ei ole valmis minema hooldekodusse tööle ja seda isegi mitte 
raha eest. Selles küsimuses oleme teinud koostööd Töötukassaga. Täna saame siiski vaid loota, 
et leiame siiski mingi lahenduse, kui peaks realiseeruma kurb stsenaarium. 

 

Ameti töötajatel on olemas desovahendid ja isikukaitsevahendid. Kõik ameti töötajad on terved. 

 

Viljandi Päevakeskus 

Päevakeskus jätkab sotsiaalteenuste osutamist üldjoontes tavapäraselt. Päevakeskuses on ainult 
alates 13.03.2020 peatatud kogu huvitegevus. Koduteenuseid osutatakse, kuid nende osutamisel 
teostatakse samuti hädavajalikud toimingud – viiakse kauplustest toit ja ravimid, tuuakse puud 
tuppa ja köetakse ahi jne. Eriolukorra lõppemisel tuleb mõelda uuesti läbi ka koduteenuste 
osutamine, sest viirus ei kao tõenäoliselt sellega ja koduteenuse kliendid ei saa olla näiteks 
sügiseni koduteenuse saamisel nn säästuprogrammil.  

Koduteenuseid või muid päevakeskuse poolt pakutavaid teenuseid taotlevad kliendi annavad 
teenuse vajadusest tavaolukorras üldjuhul teada telefoni teel. See jätkub tavapärasel viisil ka 
kriisiolukorras. Teenuse vajaduse märgatavat kasvu ei ole olnud. 

Sooja toidu koduviimine jätkub tavapäraselt. Eriolukorra ajal on natuke kasvanud sooja toidu 
soovijate arv (ca 10 kliendi võrra). Üksikutel juhtumitel on tulnud päevakeskusel toimetada 
isikutele, kes ei ole päevakeskuse pidevad kliendid, kodu kas toiduaineid või ravimeid. Linna 
saun on olnud eriolukorra ajal suletud. Laste turvakodu, täiskasvanute varjupaik ja 
sotsiaaltransport toimivad tavapäraselt viisil. Varjupaiga teenusega seonduvalt on ka peamine 
probleem personaliga, kui viirusega peaks nakatuma mõni töötja või klient. Eriti aga just kuidas 
tagada ööpäevane valve, kui peaks keegi varjupaiga klientidest haigestuma. Täna on valve kella 
16.00 -8.00 ehk varjupaiga teenuse pakkumise ajal, kuid päevasel ajal töötajat seal ei ole. 
Töötajate leidmine varjupaika on isegi ilma eriolukorrata küllalt raske. 

 

Päevakeskuse töötajatel on olemas desovahendid, kontaktivabad termomeetrid ja 
isikukaitsevahendid, mille kulud on kaetud linna eelarvest. Päevakeskuse töötajad on terved. 

 

SA Viljandimaa Hoolekandekeskus 



Hooldekodu on tegelenud pidevalt viiruse leviku ennetamisega (kriisiplaanid nii viiruse 
ennetamiseks kui ka viirusega toimetulekuks, töötajate isikukaitsevahendite tagamisega jne), 
erinevatele ametkondadele info andmisega ja ametkondadelt viirusega seonduva info saamisega 
(nt Sotsiaalkindlustusamet, Terviseamet), Töötukassaga koostööd abipersonali/personali 
otsimisega, töötajatele uute juhendite väljatöötamise ja tutvustamisega jne. Hooldekodul hetkel 
on olemas isikukaitsevahendid viiruse ennetamiseks ja viirusega lühiajaliseks toimetulemiseks. 
Hooldekodu on saanud isikukaitsevahendeid ja desovahendeid linnalt aga ka Terviseametilt. 
Loodame, et  Terviseameti kaudu täiendatakse nende varusid ka edaspidi. Terviseamet on neile 
igati abiks ja toeks nii viiruse ennetamisel kui ka toimetulekul. Täiendavalt on pidev kontakt 
hooldekodul sotsiaalkindlustusameti töötajatega, kes iganädalaselt suhtlevad olukorrast ülevaate 
saamiseks juhatajaga. Nii nagu eelpool sai juba mainitud on peamine probleem hooldekodudel 
samuti personali küsimus, kui viirusega peaks nakatuma mõni klient või töötaja. Asenduspind 
haigestunute isoleerimiseks on leitud koostöös Viljandi vallaga. 

 

Hooldekodu töötajatel on hetkel olemas desovahendid ja isikukaitsevahendid, mille kulud on 
osaliselt kaetud hooldekodu enda ja ka linna eelarvest. Hooldekodu töötajad ja kliendid on 
terved. 

 

Kokkuvõtteks võin öelda, et siia dokumenti on kirja saanud peamised teemad, millega 
sotsiaalamet on viimase kuu jooksul tegelenud. Küll ei kajasta see kogu infot tavaolukorrast või 
ka eriolukorrast tulenevate tööülesannete, küsimuste või probleemide lahendamise kohta. 
Sotsiaalameti töötajatel on tulnud eriolukorra teemade lahendamise kõrval ära teha ka oma 
igapäevane töö ja seda üsna kriitilises olukorras, kus tuleb jälgida nii klientide kui ka enda tervise 
kaitse seisukohast eriolukorras kehtestatud reegleid aga samas olukordi lahendades ja 
abivajajatele vajalikku abi tagades. Nii sotsiaalteenuste osutajad kui ka sotsiaalameti töötajad on 
nn eesliini töötajad, kes riskivad igapäevaselt oma tervisega. Sotsiaalameti töötajate töökoormus 
on alles kasvavas trendis.  

 



Kuupäev Laenutused Külastused Kuupäev Laenutused Külastused

01.04.2020 846 75 01.04.2019 1111 427

02.04.2020 863 79 02.04.2019 689 391

03.04.2020 1034 86 03.04.2019 572 341

04.04.2020 04.04.2019 407 342

05.04.2020 05.04.2019 699 353

06.04.2020 963 82 06.04.2019 332 183

07.04.2020 423 93 07.04.2019

08.04.2020 503 89 08.04.2019 734 334

09.04.2020 376 75 09.04.2019 730 370

10.04.2020 10.04.2019 547 381

11.04.2020 11.04.2019 534 379

12.04.2020 12.04.2019 545 324

13.04.2020 1275 103 13.04.2019 304 176

14.04.2020 735 106 14.04.2019

15.04.2020 586 86 15.04.2019 787 405

16.04.2020 302 85 16.04.2019 610 335

17.04.2020 424 79 17.04.2019 541 441

18.04.2020 18.04.2019 504 348

19.04.2020 19.04.2019

20.04.2020 20.04.2019 136

21.04.2020 21.04.2019

22.04.2020 22.04.2019 399

23.04.2020 23.04.2019 382

24.04.2020 24.04.2019 342

25.04.2020 25.04.2019 338

26.04.2020 26.04.2019

Külastuste arvus on turvavärava registreeritud inimeste arv, kes 

on sisenenud raamatukokku.

pühapäev

sisetööpäev

pühapäev

pühapäev

suur reede

Laenutuste arvus on summeeritud raamatukogus kohapeal 

tehtud laenutused, telefoni ja e-posti teel tehtud laenutused ning 

iseteeninduses registreeritud raamatute laenutähtaja 

pikendamised.

laupäev

pühapäev

laupäev

pühapäev

laupäev

pühapäev

laupäev

pühapäev

suur reede



Kuupäev Laenutused Külastused Kuupäev Laenutused Külastused

16.03.2020 605 137 16.03.2019 488 232

17.03.2020 404 98 17.03.2019

18.03.2020 321 111 18.03.2019 666 382

19.03.2020 319 74 19.03.2019 696 364

20.03.2020 537 96 20.03.2019 537 358

21.03.2020 21.03.2019 491 339

22.03.2020 22.03.2019 646 371

23.03.2020 711 92 23.03.2019 335 157

24.03.2020 587 90 24.03.2019

25.03.2020 515 108 25.03.2019 945 379

26.03.2020 374 71 26.03.2019 666 374

27.03.2020 724 87 27.03.2019 549 384

28.03.2020 28.03.2019 461 239

29.03.2020 29.03.2019

30.03.2020 802 100 30.03.2019 535 255

31.03.2020 524 87 31.03.2019

Laenutuste arvus on summeeritud raamatukogus kohapeal 

tehtud laenutused, telefoni ja e-posti teel tehtud laenutused 

ning iseteeninduses registreeritud raamatute laenutähtaja 

pikendamised.

Külastuste arvus on turvavärava registreeritud inimeste arv, 

kes on sisenenud raamatukokku.

Viljandi Linnaraamatukogu arvudes eriolukorra ajal

pühapäev

pühapäev

pühapäev

laupäev

pühapäev

laupäev

pühapäev

sisetööpäev
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EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI 
ELEKTROONILISE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi         23. aprill 2020 nr 1-8/20/27 
 
 
Algus 17.04.2020 kell 12.20, lõpp 23.04.2020 kell 24.00 
 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Jaak Allik, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, 
Kadi Jaanson, Margus Keerutaja, Juhan-Mart Salumäe, Innar Susi, Rein Suurkask, Tonio Tamra, 
Malle Vahtra 
Koosolekul osalesid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, abilinnapea Janika Gedvil 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Linnavolikogu 25.05.2007 määruse nr 48 „Välisrahastusega projektides osalemise kord“ 
kehtetuks tunnistamine (2020/250) 
2. Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ kehtetuks 
tunnistamine (2020/251) 
3. Viljandi Linnavolikogu  28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise kord“ 
täiendamine (2020/255) 
4. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Linnavolikogu 25.05.2007 määruse nr 48 „Välisrahastusega projektides osalemise 
kord“ kehtetuks tunnistamine (2020/250) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
12 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 25.05.2007 määruse nr 48 „Välisrahastusega projektides 
osalemise kord“ kehtetuks tunnistamine (2020/250)“. 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ kehtetuks 
tunnistamine (2020/251) 
 
Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid eelnõu osas ei laekunud. 
 
Hääletati: 
12 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ 
kehtetuks tunnistamine (2020/251)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi Linnavolikogu  28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise kord“ 
täiendamine (2020/255) 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
J.-M. Salumäe - Toetan eelnõusid. Täiendavalt küsiksin ühte asja: Eelmisel istungil ütles 
linnavalitsus, et nad arutavad erahuvikoolide õppemaksu küsimust aprillis. Seda tulenevalt sellest, et 
tenniseklubi on pöördunud linna poole omapoolse pöördumisega. Siinkohal uuriksingi, millisele 
seisukohale on linnavalitsus jõudnud erahuvikoolide õppemaksu küsimuses ning kuidas vastati 
tenniseklubi pöördumisele? 
 
J. Gedvil - Möödunud volikogu istungi ajal polnud veel selge mismoodi riik MTÜdele ja 
ettevõtjatele appi tuleb. Peale möödunud volikogu on haridus- ja kultuuriamet suhelnud klubidega. 
Koos otsustati, et ootame ära riigi poolsed meetmed, mida siis esmajoones kasutada soovitigi. 
Klubid lubasid esmalt pöörduda töötukassasse toetusmeetmest raha saamiseks. Tänaseks on meie  
linna poole pöördunud MTÜ Viljandi Tulevikujalgpalliklubi ja Tenniseklubi. Tänaseks on teada et 
Jalgpalliklubi sai Töötukassast märtsikuu eest 13 566 eurot. Oleme klubidega kokku leppinud, et kui 
riigipoolsed meetmed on ära kasutatud, siis arutame koos edasi kas ja millist abi on linnal võimalik 
pakkuda. 
 
R. Hüva - Ma ei poolda hetkel toetuste jagamist, seda mitmel põhjusel: 

1. Me ei tea linna finantsvõimekust aasta teisel poolel. 
2. Me ei tea, kuidas vajadus koolituse järgi (lasteaiad, huvikoolid jne.) hakkab tulevikus välja 

nägema. 
3. Me ei tea riiklike meetmeid. 

Teen järgmise ettepaneku: 
1. Mitte maksta lasteaedadele ning huvikoolidele erakorralist lastevanemate omaosaluse 

ärakukkumise tasu; 
2. Maksta linna käest toetuste saajatele Q4/2020 osa koheselt ettemaksuna välja. Neljas kvartal 

on vähemalt 1/4 aastatoetusest (sõltub suvisest perioodist). See lahendaks toetuste saajate 
rahavoolised probleemid ning lükkab toetuste maksmise otsuse edasi; 

3. Peale olukorra selginemist saab Q2-Q3 reageerida lähtuvat selgunud olukorrast. 
 
M. Aaso - Täpsustan seda, et linn ei maksa tegevustoetusi MTÜ-de välja kvartaalselt. Kui oli 
otsustatud aasta tegevustoetuse summa, siis see maksti I kvartalis korraga 100% välja. Kui 
toetustena on mõeldud eralastehoiuteenuse osutajatele seni iga kuu eelmise kuu aruande alusel 
makstud arveid, siis nende osas teatud ettemaksete tegemine tulevikuperioodide eest on 
otsustuskorras ja kokkuleppeliselt võimalik. Samas kinnitan, et eralastehoidude ja –aedade teenuste 



eest ei ole maksed olnud kvartaalsed, vaid kohe kuu lõppedes on võimalik linnale arve esitada ja 
need on tasutud üsna kiiresti. 
 
T. Tamra - Antud - kolmas eelnõu puudutab ju ainult  lastehoiuteenust? 
 
R. Hüva - Punkt puudutab ainult lastehoiu/lasteaia teenust. Huvikoolid (nii munitsipaal- kui ka 
erahuvikoolid) on sellest vaatest väljas. Samas on Janika sõnul lastehoiuteenuse tagamine KOV 
kohustus, erinevalt huvihariduse pakkumisest. See on ka üks argumente, miks antud eelnõu käigus 
on haaratud ainult lastehoiuteenuse pakkujad. Kuidas käitutakse huvikoolidega (nii munitsipaal- kui 
ka erahuvikoolid) on sinu jaos siiani veel arusaamatu. Aga iseseisvana küsimusena jõuame ka varem 
või hiljem selleni. Eks tänases segases ajas ongi mõistlik üks küsimus selgeks teha ja siis uue juurde 
minna. 
 
J.-M. Salumäe - Raini teematõstatus on veidi segadusttekitav, sest see ei sobitu kuidagi konkreetse 
eelnõu ega lastehoiuteenuse senise loogikaga. Kui Rain raatsib, siis võiks ta selle loogika lahti 
seletada. Mis puudutab aga erahuvikoole, siis olen juba Janika käest küsinud, kuidas linn selles osas 
plaanib käituda ning saanud vastuse.  
 
R. Hüva - Selgitan oma seisukohta. VLV rahastusest sõltuvad paljud ettevõtmised - alustades 
lastehoiu teenuse pakkujatest kuni nt koolide koristus- ning toitlustuspartneriteni. Kõik on täna 
samas seisus - turg on hetkega kadunud või vähemalt olulises mahus kukkunud. Enamuste partnerite 
jaoks on VLV oluline (kui mitte ainuke) lepingupartner. Nende kõikide sissetulekud on kukkunud 
seoses eriolukorraga. Aga on oluline mõista, et probleemid on rahavoolised. Samas Marika info 
kohaselt on linna toetused aasta mahus välja/ette makstud, seega peaks olema rahavooline reserv 
olemas. Riigi tasemel on reageeritud nii valdkonnapõhiste kui ka teemapõhiste meetmetega. 
Teemapõhistest on suurim just tööjõu kompenseerimise meede. Täna on olukord, kus kõik töötajad, 
kelle eest on varasemalt sotsmaksu makstud, saavad ka tuge. Lisanduvad erinevad tekkinud või 
tekkimas olevad riigipoolsed toetusmeetmed, mille iseloomu ja mõju me täna ei tea. Teemaks oleva 
toetusmeetmega me teeme esimese lõigus valitud ettevõtmiste vahel valiku. Toetatakse ainult ühte 
valdkonda. Teised valdkonnad jäävad valikust välja. Valiku tegemisel olen ma kohanud ainult ühte 
loogilist alust - KOV kohustus ja vaba tahe. Lasteaedade ja kooliteenust on KOV kohustatud 
pakkumast, muud mitte (Janika G.). Parema puudumisel on ka see asjaks, ega ma siin väga ei 
vaidlegi. Kuskile tuleb joon tõmmata. Oleks ju üsna raske mõista, kui VLV maksaks täna kinni kõik 
nt koolide koristusega või mittekooliskäivate laste koolitoidu kulud. Minu jaoks oleks esimeseks 
valikuks olnud koheselt aidata osasid lepingupartnereid - (lasetaedasid, huvikoole, huviringe jne.), 
kes on oma sissetulekutes arvestanud VLV toega. Abi oleks olnud nt 2020 aasta lõpuosa (4 kvartal 
nt) toetuse väljamakse või ka nt laenu kaudu. Selliselt oleksime koheselt lahendanud rahavoolised 
probleemid ning "ostnud" aega sobivamate toetuste väljatöötamiseks. Ja need sobivamad toetused 
peaksid saama välja töötatud pärast riigipoolsete toetusmeetmete selginemist ning olema 
mittekattuvad. Vastasel juhul võib tekkida olukord (teoreetiline mudel, palun kellelgi mitte isiklikult 
võtta): 

1. toetatav ettevõte on aasta alguses kätte saanud täies mahus linnapoolse tavatoetuse. 
2. seoses teemaks oleva meetmega saab linnalt ärajäänud lastevanemate omaosaluse 100%. 

NB! kui ettevõtmine on kasumittootev, siis tagab VLV rahastus ka selle. 
3. kasutab olemasolevaid või tulevasi riigipoolseid abimeetmeid (nt olemas olev 70% 

palgatoetus, töötukassa tavameetmed jne. 
Minu seisukoht on, et selline kitsale ringile sihitud toetusmeede tekitab hulgaliselt segadust just 
nende seas, kellele see ei laiene. Ma proovin püsida avaliku sektori sees, (eraettevõtlusega ei hakka 
võrdlema, vastasel juhul peaksime vastama küsimustele, et kuidas ollakse solidaarsed erasektoriga, 
kes vähendab palku ja koondab. Samas, ega peab varem või hiljem ka neile küsimustele vastama). 
Lühidalt kokkuvõttes: 



1. Mina eelistan rahavooliselt toetada hädas olevaid partnereid laenu või toetuse varasema 
väljamaksega. 

2. Kui riiklikud meetmed on selginenud, siis tulla tagasi selgelt arvutatud ning sihitud 
toetustega, mis kompenseeriks puudusi peale riiklikke meetmeid (ei dubleeriks neid). 

3. Arvestaks toetustel ka sellega, et antud olukorras tuleb kõikidel osapooltel solidaarselt kokku 
hoida ja millestki loobuda (nt planeeritud kasumist). 

Ma siiralt soovin, et keegi otsustajatest läheks hädas olevatesse ettevõtetesse, vaataks silma 
töölistele, kelle palkasid on vähendatud ning töötavad vähendatud mahus ning seletaks, miks ei 
laiene kokkuhoid VLV -st otseselt või kaudselt palka saavatele töötajatele. Kahju, et olen 
"peorikkuja". Mõistan, et olen selle teema arutelul koalitsioonis ning ka nüüd laiemalt saanud endale 
hulga vastaseid, kuid räägin sellest, mida pean õigeks. See kriis paneb proovile meie väärtused ning 
see kitsale ringile suunatud toetus on minu jaoks üks esimesi proovikivisid.  
 
M. Aaso - Pisike ääremärkus – KOV ei tohi laenu anda kellelegi peale oma tütarettevõtetest 
sõltuvate üksuste (hetkel Veevärk ja Veekeskus ainult nende hulgas). 
 
J.-M. Salumäe - Marika kommentaar igati kohane. Omapoolse repliigi lisan juurde. Probleemid, 
millele Rain viitab, ongi antud otsuse ajendiks. See, et inimeste palkasid on kärbitud ja 
maksevõimekus langenud, ongi see koht, kus me omavalitsusena oleme tulnud oma inimestele appi. 
Esmajärjekorras on linn tegutsenud õigesti - tulnud appi peredele, kelle materiaalne turvatunne on 
kärbetest otseselt mõjutatud. Eelmisel kuul võttis volikogu vastu eelnõu, millega tulime appi 
nendele peredele, kelle lapsed on linna lasteaedades ja huvikoolides. Tegime soodustuse, et 
leevendada survet perede rahakotile. Igati mõistlik ja solidaarne samm. Küll aga tekitas see erisuse, 
kus linna hallatavates asutustes olevad lapsed justkui on rohkem linna omad kui erateenusepakkujate 
juures viibivad lapsed. Konkreetne eelnõu aitab selle erisuse kaotada ning sealjuures veel osutab 
linna jaoks olulistele partneritele abikäe. Täpselt see, mida Rain eesmärgina mainib. See, et linn on 
esmalt otsustanud võtta toetada alus- ja huviharidusega seotud partnereid, on loogiline, sest tegu 
ongi linna jaoks väga olulise teenuse pakkujatega. Sealjuures aitab nende toetamine toetada ka 
peresid, kelle igakuised väljaminekud ongi suuremad. Mis puudutab lauset "miks ei laiene 
kokkuhoid VLV -st otseselt või kaudselt palka saavatele töötajatele," siis tasuks mõelda asjaolule, et 
siingi tuleks hinnata otsuse otstarbekust ja seda, kes sellest enim kaotaksid. Suur osa linna 
palgafondist läheb haridusvaldkonnas töötajatele. Nendele samadele huvikoolide ja lasteaedade 
töötajate palkadeks. Siinjuures tasub arvestada, et riik pole veel õpetajategi palkade langetamise teed 
läinud, olgugi et see potentsiaalselt nii võib minna. Nagu Rain isegi välja toob, on veel selgumas 
riigi meetmete mõju. Samuti saab näha, milliseks kujuneb linna maksulaekumine, mida märtsikuu 
põhjal on veel vara öelda. Eos kõigi linna palgal olijate palkade kärpimine ei tundu minu jaoks 
õiglane ega otstarbekas. 
 
Hääletati: 
11 poolt, 1 vastu, erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise 
kord“ täiendamine (2020/255)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Muud küsimused 
 
Tähelepanekud/ettepanekud: 
J.-M. Salumäe - Arvestades seda, et 12st komisjoni liikmest lausa 9 on volikogu liikmed, siis minu 
meelest oleks paslik eelarve- ja arengukomisjoni koosolekuid pidada Microsoft Teams'i keskkonnas. 



Revisjonikomisjon kasutas seda võimalust ning koosolek oli konstruktiivne. Usun, et volikogu 
üldise efektiivsuse ja konstruktiivsuse huvides võiks seda varianti kasutada. Seega palun muude 
küsimustena protokollida minupoolne ettepanek, mida komisjoni esimees ja teised liikmed võiksid 
järgmise kuu istungi lähenedes kaaluda: Juhul, kui maikuus   komisjonid elektrooniliselt, koguneb 
eelarve- ja arengukomisjon Microsoft Teams'i keskkonnas. 
 
M. Vahtra - Toetan ka Juhan-Mardi ettepanekut korraldada edaspidi vajadusel koosolekuid 
Microsoft Team´s keskkonnas. 
 
OTSUSTATI: 
Ettepanek võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 
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EESTSEISUSE ELEKTROONILISE  
KOOSOLEKU PROTOKOLL   
 

Viljandi        23. aprill 2020  nr 1-6/20/29 

  

 

Algus 20.04.2020 kell 11.16, lõpp 23.04.2020 kell 10.00 

        

Koosolekut juhatas Helir-Valdor Seeder 
Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Tõnu Juul, 

Tiit Jürmann, Risto Kaljurand, Juhan-Mart Salumäe, Helir-Valdor Seeder, Rein Suurkask, 

Marko Tiitus 

Ei osalenud: Priit Kaup, Heiki Raudla 

 
 
ARUTAMISEKS ESITATUD PÄEVAKORD: 
30. aprilli 2020. aasta volikogu XVI koosseisu kolmekümnenda istungi päevakorra projekti 
kooskõlastamine 

 

Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid päevakorra osas ei laekunud. 

 

OTSUSTATI:  
Kinnitada päevakorra projekt (lisatud protokollile). 

 

 

 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Helir-Valdor Seeder     Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija  



 
KUTSE LINNAVOLIKOGU XVI KOOSSEISU KOLMEKÜMNENDALE ISTUNGILE 

 

Viljandi Linnavolikogu istung toimub 30. aprillil 2020, algusega kell 17.00 raekojas (Linnu tn 2) 

ja Microsoft Teamsis. 

 

Infotund 

 

PÄEVAKORD: 
1. Määruste kehtetuks tunnistamine (2020/249) 

Ettekanne:   Ene Rink 

Kaasettekanne:   Tõnu Juul (majanduskomisjon) 

 

2. Viljandi Linnavolikogu 25.05.2007 määruse nr 48 „Välisrahastusega projektides 
osalemise kord“ kehtetuks tunnistamine (2020/250) 
Ettekanne:   Ene Rink 

Kaasettekanne:   Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

 

3. Viljandi Linnavolikogu 27.08.2004 määruse nr 69 „Kohanimede määramise kord“ 
kehtetuks tunnistamine (2020/251) 
Ettekanne:   Ene Rink 

Kaasettekanded:  Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

     Marko Tiitus (kultuurikomisjon) 

 
4. Vaksali tn 20 eluruumi nr 6a enampakkumise korras võõrandamine (2020/252) 

Ettekanne:   Kalvi Märtin 
Kaasettekanne:   Tõnu Juul (majanduskomisjon) 

 
5. Valuoja pst 17 eluruumi nr 27 enampakkumise korras võõrandamine (2020/253) 

Ettekanne:   Kalvi Märtin 
Kaasettekanne:   Tõnu Juul (majanduskomisjon) 

 

6. Viljandi linna üldkasutatava territooriumi ajutise sulgemise kord (2020/254) 
Ettekanne:   Kalvi Märtin 

Kaasettekanne:   Tõnu Juul (majanduskomisjon) 

 
7. Viljandi Linnavolikogu  28.09.2007 määruse nr 57 „Lapsehoiuteenuse rahastamise 

kord“ täiendamine (2020/255) 
Ettekanne:   Janika Gedvil 

Kaasettekanded:  Helmut Hallemaa (eelarve- ja arengukomisjon) 

     Tiit Jürmann (hariduskomisjon) 

8. Volikogu kirjavahetus 
9. Sõnavõtud 
Linnavalitsuse informatsioon 

 

Helir-Valdor Seeder 

linnavolikogu esimees 



 

ELEKTROONILISE KOOSOLEKU PROTOKOLL                    16. aprill 2020 1-15/20/4 
Microsoft Teamsi veebikeskkond  
Algus kell 16.00, lõpp 17.15  
  
Koosolekut juhatas: Ursula Ilves 
Protokollis: Karl Kristofer Alp 
Kohal olid: Emma Kruusmäe, Tarvo Madsen, Karl Kristofer Alp, Toomas Erik Anijärv, 
Karol Lota Kinsi (asendusliige), Silver Tõnisson, Grete Roostik, Lisete Hiiesalu 
(asendusliige), Berit Sarap (asendusliige), Ursula Ilves, Risto Kaljurand,  Madis Järve, 
Kristiina Uus, Rosette Liis Uus (asendusliige). 
Puudusid: Carmen-Mary Roosimägi (asendusliige), Birgit Sitska, Marii Ingriin Saaremäe, 
Eeva Vitsut, Emma Sepp, Erki Laanemäe, Herta Soro (asendusliige), Triinu Orav, Johanna 
Ruljand, Evelin Lagle, Tiina Tart.  
 
KOOSOLEKU PÄEVAKORD: 
1) Ülevaade linnavolikogu tegemistest; 
2) Ülevaade koolide distantsõppest; 
3) Projektifondi taotlusvoorud 2020 ja VNV 48; 
4) Eesti Noorteühenduste Liidu info seoses eriolukorraga; 
5) Koostöökohtumine Narva-Jõesuu noortevolikoguga; 
6) Koostöökohtumine Tartu linna noortevolikoguga; 
7) VNV turundus; 
8) VNV 20 tagasiside; 
9) Muud küsimused. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Linnavolikogu tegemistest 
 
Risto Kaljurand rääkis linnavolikogu ja selle komisjonide tegevusest. Tutvustati komisjonides          
hetkel arutlusel olevaid teemasid ning räägiti sellest, kuidas toimib linnavolikogu eriolukorra           
ajal. Ühtlasi anti ülevaade hetkel linnas toimuvast. 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Ülevaade distantsõppest Viljandi koolides 
 
Viljandi Gümnaasiumi, Viljandi Kutseõppekeskuse, Jakobsoni, Paalalinna ja Kesklinna kooli         
esindajad andsid ülevaate distantsõppest oma koolides. Toodi välja, et õppetöö edeneb           
olenemata eriolukorrast sujuvalt, kuigi mõningatel juhtudel on probleeme suure koormusega.          
VIKK-i esindaja tõi välja, et osade erialade õpilased on saadetud 4 nädalaks puhkusele, sest              
neil on keeruline tegeleda õppetööga kodus. Viljandi Gümnaasiumi esindaja andis lisaks           
ülevaate sellest, kuidas on korraldatud abiturientide lõpetamine. Kõik esindajad tõid välja, et            
hoolimata kujunenud olukorrast, töötavad õpilasesindused endiselt edasi. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Projektifondi taotlusvoorud 2020 ja VNV 48 
 
Ursula Ilves rääkis senistest plaanidest seoses VNV projektifondiga. Ursula tegi ettepaneku,           
mille kohaselt toimuks kevadine projektifondi taotlusvoor 1.-11. mail, sest põhimääruse järgi           
peab noortevolikogul olema aastas kaks taotlusvooru.  
 
Otsustati ühehäälselt, et kevadine projektifondi taotlusvoor toimub 1.-11. mail. 
 
Lisaks tegi Ursula ettepaneku lükata projektikonkursi sündmus VNV48 sügisesse, sest          
praeguses olukorras polnud selle korraldamine võimalik. Kuna Eesti Noorteühenduste Liit          
eraldas selle ürituse korraldamiseks raha, siis võiks tema arvates seda siiski kasutada ja             
sündmust sügisel korraldada. Ettepaneku kohaselt toimuks VNV48 üritus 9.-11. oktoobril,          
sest siis on võimalik siduda üritus ettevõtlusnädalaga. Lisaks oleks korraldamiseks rohkem           
aega ning info jõuaks paremini noorteni. 
 
Viidi läbi hääletus ürituse kuupäevade osas: 11-13 september või 9-11 oktoober. 
 
Hääletuse tulemusena otsustati ühehäälselt, et VNV48 projektikonkurss toimub 9.-11.         
oktoobril. 
 
 
OTSUSTATI:  

1) VNV projektifondi kevadine taotlusvoor toimub 1.-11. mail. 
2) Projektifondi sündmus VNV48 toimub 9.-11. oktoobril.  

 
 
 
 
 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Eesti Noorteühenduste Liidu info seoses eriolukorraga 
 
Seoses eriolukorraga edastas Eesti Noorteühenduste Liit (ENL) noortevolikogule juhised,         
kuidas eriolukorra ajal käituda. Saadetud materjalidest saab ideid, kuidas korraldada          
noortevolikogu tööd ning mida üldse saab noortevolikogu sellises olukorras teha. Karl           
Kristofer Alp saadab materjalid pärast koosolekut Slacki keskkonda. 
 
Lisaks andis Karl Kristofer ülevaate juhatuse koosolekust ENL-i osalusprogrammi juhiga.          
Kohtumisel tutvustati ENL-i edasisi tegevusplaane ja muudatusi osaluskogudevahelises        
koostöös. Nimelt on ENL-il kavas jaotada osaluskogud regioonidesse, mille siseselt          
hakatakse korraldama koolitusi ja koostöökohtumisi. VNV kuuluks kava kohaselt Viljandi- ja           
Järvamaa regiooni. Lisaks arutati kohtumisel noortevolikogu hetkeolukorda ning räägiti         
tulevikuplaanidest. ENL-i esindaja avaldas kiitust VNV senisele tööle ja kinnitas, et           
noortevolikogult ei võeta ära VNV48 korraldamiseks antud toetust. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Koostöökohtumine Narva-Jõesuu noortevolikoguga 
 
Ursula rääkis plaanitavast projektist Narva-Jõesuu noortevolikoguga, mille eesmärk oleks         
korraldada augustis koostöökohtumine, kus saaksime arutada koostöövõimalusi ning jagada         
oma kogemusi. Hetkel oodatakse Noorteagentuurilt otsust rahastuse kohta. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Koostöökohtumine Tartu linna noortevolikoguga 
 
Ursula rääkis plaanitavast koostöökohtumisest Tartu noortevolikoguga. Algselt mais        
toimuma pidanud projekt lükatakse eriolukorra tõttu teadmata ajaks edasi, millest on teadlik            
ka ENL. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7 
VNV 20 tagasiside 
 
Emma Kruusmäe võttis kokku 17. veebruaril toimunud VNV20 tänuürituse. Saadud          
tagasisidest selgus, et oldi rahul ürituse sisu, atmosfääri ja esinejatega. Nõrgaks kohaks toodi             
välja viimasele hetkele jäänud ürituse korralduse ning mõningad üritust korraldanud          
meeskonna sisesed lahkhelid. Kokkuvõttes leiti, et üritus oli igati õnnestunud ning           
korraldusmeeskond tegi head tööd.  



 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 8 
VNV turundus 
 
Silver Tõnisson andis ülevaate VNV turundusest ja sotsiaalmeedia haldamisest. Lähiajal on           
plaanis tõsta noorte teadlikkust eriolukorra suhtes, mis on endiselt suur probleem. Leiti, et             
seoses ENL-i üleskutsega võiks noortevolikogu osa võtta väljakutsest “#püsikodus, sest          
#mekõikvastutame”, mis tooks noortevolikogu inimestele lähemale ja propageeriks        
eriolukorra reeglitest kinnipidamist.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 9 
Muud küsimused 
 
Karl Kristofer tegi ettepaneku, et õpilasesindused võiksid kaardistada hetkeolukorda seoses          
distantsõppega korraldades küsitlusi. Kuna olukord on uus ja harjumatu, siis sellega seoses            
esile kerkinud probleemide osas saavad õpilasesindused ja noortevolikogu aidata. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
(allkirjastatud digitaalselt) 

Ursula Ilves 
Koosoleku juhataja  

 

(allkirjastatud digitaalselt)  
Karl Kristofer Alp 

Protokollija 

 
 


